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BR.0002.22.2016      Nowa Sól, 24 czerwca 2016r. 
 

 
Protokół Nr 22/2016 

z XXII sesji Rady Powiatu Nowosolskiego  
z dnia 24 czerwca 2016r. 

 
 
 XXII – Sesja Rady Powiatu Nowosolskiego została zwołana przez Przewodniczącego 
Rady Powiatu Nowosolskiego na podstawie art. 15 ust. 1 ustawy z dnia  
5 czerwca 1998r. o samorządzie powiatowym (tekst jednolity: Dz. U. z 2016 poz. 814).  

W sesji uczestniczyli radni oraz zaproszeni goście na podstawie załączonej listy 
obecności - załącznik nr 1. 
 O godz. 08.00 Przewodniczący obrad otworzył sesję i na podstawie listy obecności 
stwierdził, iż w sesji uczestniczy 19 radnych, co stanowi quorum i Rada jest władna  
do podejmowania prawomocnych uchwał.  

Radni nie zgłosili wniosków do porządku obrad. 
 
Porządek obrad:  
 

1. Otwarcie XXII sesji Rady Powiatu Nowosolskiego. 
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z XXI Sesji Rady Powiatu Nowosolskiego. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Nowosolskiego za 2015r. – numer 
druku – 0520/38/2016/R (sprawozdanie - płyta CD);  

5. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Nowosolskiego  
za 2015r. – numer druku – 0520/39/2016/R;  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Nowosolskiego  
na rok 2016 (3-R) – numer druku – 0520/37/2016/R;  

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej innej jednostce samorządu 
terytorialnego w roku 2016 – numer druku – 0520/36/2016/R;  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 
Wielospecjalistycznego Szpitala Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Nowej Soli – numer druku – 0520/35/2016/R  

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej, 
nieruchomości zabudowanej oraz udzielenie bonifikaty od ceny sprzedaży – numer 
0520/40/2016/R;  

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości – numer 
druku – 0520/41/2016/R;  

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatu Nowosolskiego – numer druku – 
0520/42/2016/R 

12. Informacja o działalności Pełnomocnika Starosty ds. współpracy i kontaktów  
z przedsiębiorcami (płyta CD).  

13. Przedstawienie sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu w okresie 
międzysesyjnym. 

14. Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 
15. Sprawy różne. 
16. Zamknięcie sesji. 
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O godz. 8.10 do grona radnych dołączył radny Aleksander Tomaszewski i skład Rady 
Powiatu Nowosolskiego na XXII sesji wyniósł 20 radnych. 
 
Ad.3. 

Rada Powiatu jednogłośnie 20 głosami „za” przyjęła protokół z XXI sesji Rady 
Powiatu Nowosolskiego z dnia 3 czerwca 2016r. 
 
Ad.4. 

Sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu 
Nowosolskiego za 2015r. przedstawiła Skarbnik Powiatu Ewa Matyla. Sprawozdanie stanowi 
załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

Skarbnik poinformowała, że zgodnie z art. 267 ustawy o finansach publicznych Zarząd 
przygotował i przekazał Radnym i Regionalnej Izbie Obrachunkowej: 
- sprawozdanie z wykonania budżetu za 2015 r., 
- informację o stanie mienia Powiatu Nowosolskiego za rok 2015, 
- sprawozdanie roczne z wykonania planu finansowego WSSPZOZ w Nowej Soli. 
Materiał ten został przekazany w ustawowym terminie. 
Sprawozdanie z wykonania budżetu Zarząd opracował w szczegółowości nie mniejszej niż 
uchwała budżetowa tj. wg. działów, rozdziałów i paragrafów - przedstawiają to załączniki nr 
2 i 3. 
Dochody ponadto przedstawiono wg. źródeł dochodów – załącznik nr 1 a w części opisowej 
dotacje i środki z innych źródeł ze wskazaniem na określone wydatki. 
Wydatki dodatkowo przedstawiono z podziałem na wydatki bieżące i majątkowe. 

• Wydatki bieżące z podziałem na: 
- wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń,  
- różne wydatki na rzecz osób fizycznych, 
- składki na ubezpieczenia zdrowotne (dla bezrobotnych bez prawa do zasiłku),- obsługę 
długu, 
- pozostałe wydatki bieżące. 

• Wydatki majątkowe z podziałem na: 
- zadania inwestycyjne, 
- zakupy inwestycyjne, 
- dotacje na inwestycje. 
Szczegółowo opisano realizację wydatków inwestycyjnych w załączniku nr 4. 
Wydatki budżetowe przedstawiono również wg. poszczególnych działów klasyfikacji 
budżetowej z podziałem na: 
- wynagrodzenia i pochodne wynagrodzeń,  
- wydatki bieżące – pozostałe, 
- wydatki majątkowe. 
Część opisowa sprawozdania zawiera również opis realizacji zadań przez poszczególne 
jednostki budżetowe, służby, inspekcje i straże. 
 Budżet Powiatu Nowosolskiego na rok 2015 został przyjęty uchwałą Rady Powiatu 
Nowosolskiego w dniu 23 stycznia 2015 r. 
Dochody budżetu ustalono w wysokości 70.339,490 zł a wydatki budżetu ustalono 
w wysokości 69.939,490 zł. Zaplanowano nadwyżkę budżetową w kwocie 400.000 zł, która 
zostanie przeznaczona na spłatę wcześniej zaciągniętego kredytu długoterminowego. 
W trakcie roku 2015 wprowadzono 29 zmian do budżetu powiatu, w tym 7 zmian uchwałami 
Rady Powiatu i 21 zmian uchwałami Zarządu Powiatu. 
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Po tych zmianach plan budżetu zamknął się po stronie budżetu kwotą 72.591.706,40 a po 
stronie wydatków kwotą 73.944.514,40, planowany deficyt  w wysokości 1.352.808 
planowano pokryć z przychodów pochodzących z wolnych środków.  
Wykaz zwiększeń i zmniejszeń planu dochodów zawarty jest w przekazanym sprawozdaniu 
(str 2 i 3). 
 W 2015 roku osiągnięto dochody budżetowe w wys. 73.035.943,44 tj. 100,6 % 
planowanych dochodów rocznych z czego dochody majątkowe 2.052.631,68. Uzyskano 
wyższe dochody między innymi z: 

• tytułu udziału w podatku dochodowym od osób fizycznych i prawnych o 122 tys zł, 
• z tytułu odsetek o 42 tys zł, 
• ze sprzedaży majątku o 126 tys zł, 
• z majątku Skarbu Państwa o 30 tys zł, 
• z tytułu wpływów wpłat jednostek samorządu terytorialnego za dzieci umieszczone w 

placówkach na terenie naszego powiatu o 184 tys zł. 
Nie uzyskano natomiast planowanego dochodu w wysokości 400 tys zł – środki z naszego 

szpitala jako wkład własny do zadania inwestycyjnego współfinansowanego ze środków 
europejskich  „Rozbudowa bloku operacyjnego” – zadanie nie było realizowane. 

W roku 2015 wydano 71.511.739,71 tj. 96,71 % planu rocznego , z czego wydatki bieżące 
wyniosły 67.940.112,37 natomiast wydatki majątkowe 3.571.627,34;  

Z wydatków bieżących 61,63% to wynagrodzenia i pochodne wynagrodzeń tj. 
41.868.548,46 natomiast wydatki rzeczowe związane z utrzymaniem obiektów, 
zapewnieniem warunków  pracy pracownikom i wyposażeniem oraz świadczeń na rzecz osób 
fizycznych stanowią 28,8 wydatków bieżących  tj. 19.022.437,01, pozostałą kwotę stanowią 
udzielone dotacje w wysokości 4.612.862,74 tj. 6,78%, wydatki na programy finansowane z 
udziałem środków europejskich w wysokości 786.490,42 tj. 1,16% oraz obsługa długu 
1.649.773,74 tj. 2,43 %. Z tego dokonano spłat: 

• przejętego zobowiązania po zlikwidowanym SPZOZ we Wschowie na kwotę 
1.034,321,59 zł 

• odsetek od kredytu na kwotę 615.452,15 zł. 
Ogółem wydano o 2.432.774,69 mniej niż planowano; 

• niższe niż planowano wykonanie wydatków w rozdziale „Nadzór nad gospodarką 
leśną (28,7 %) – poniesiono niższe wydatki na usługi pozostałe, 

• niższe niż planowano wykonanie wydatków w rozdziale „Gospodarka mieszkaniowa 
(88,87%) – poniesiono niższe wydatki na energię oraz usługi pozostałe, 

• niższe niż planowano wykonanie wydatków w rozdziale „opracowania geodezyjne i 
kartograficzne” (39,71%) – poniesiono niższe wydatki na materiały, energię, remonty 
i zakup usług pozostałych, 

• niższe niż planowano wykonanie wydatków w rozdziale  „Rady Powiatów” (89,74%) 
– poniesiono niższe wydatki na wynagrodzenia oraz zakup materiałów, 

• niższe niż planowano wykonanie wydatków w rozdziale „Starostwa Powiatowe” 
(93,52 %) – poniesiono niższe wydatki na wynagrodzenia, zakup energii oraz usług 
pozostałych i telekomunikacyjnych, 

• niższe niż planowano wykonanie wydatków w rozdziale „Wpływy z innych opłat 
stanowiących dochody j. s. t. (57,98%) – poniesiono niższe wydatki za karty pojazdu, 

• niższe niż planowano wykonanie wydatków w rozdziale wpływy i wydatki związane z 
gromadzeniem środków z opłat za korzystanie ze  środowiska (78,36%) – poniesiono 
niższe wydatki na wynagrodzenia oraz zakup leków, 
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• nie wydatkowano środków w rozdziale „Szpitale ogólne” na zadanie inwestycyjne 
współfinansowane ze środków europejskich „Rozbudowa bloku operacyjnego” – 
zadanie nie było realizowane, 

• o ponad 91 tys zł mniej wydano na obsługę długu, 
• nie uruchomiono rezerw w kwocie 339.753 zł: 

- 24.333 zł z rezerwy ogólnej (plan 100.000 zł), 
- 75.420 zł z rezerwy celowej na oświatę (plan 1.002,400 zł), 
- 100.000 zł z rezerwy celowej na zadanie z zakresu pomocy społecznej (plan 200.000 
zł), 
- środków z rezerwy celowej na zarządzanie kryzysowe w wysokości 140.000 zł nie 
uruchomiono; 

Szczegóły na co zostały rozdysponowane rezerwy zawarte są w części opisowej sprawozdania 
str 10-11. 
Wysoka Rado! 
Rok 2015 zamknął się nadwyżką budżetową w wysokości 1.524.203,73 zł przy planowanym 
deficycie w wysokości 1.352.808 zł. 
Według stanu na 31 grudnia 2015 r. zobowiązania z tytułu wydatków budżetowych wyniosły 
ogółem 3.177.084,30, nie występowały zobowiązania wymagalne. Nie przekroczono 
planowanych wydatków. 
 Stan zadłużenia Powiatu Nowosolskiego na koniec grudnia 2015 r. wyniósł ogółem 
25.894.177,68 zł tj. 35,45% wykonanych dochodów ogółem i nie przekracza wskaźnika 
ustawowego max 60% z tego: 

- zadłużenie z tytułu kredytu zaciągniętego w 2013 r. w BOŚ Bank – 20.253.152 zł, 
- przejęte zobowiązanie z tytułu zaciągniętego przez SP ZOZ w likwidacji we Wschowie – 

5.641.025,68 zł 
Osiągnięte dochody i racjonalne działania Zarządu przy wydatkowaniu środków 

pozwoliły na płynną realizację wszystkich zadań nałożonych na powiat przez ustawodawcę. 
W budżecie Powiatu zachowana została równowaga dochodów i wydatków budżetowych. 

Wysoka Rado! 
Łącznie ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Zarząd przekazał „Informację o stanie 

mienia Powiatu Nowosolskiego za 2015 r. wg. Stanu na 31 grudnia 2015 r.” 
Dane dotyczące przysługujących powiatowi praw własności przedstawiono wg. 

następującej szczegółowości: 
- oznaczenie nieruchomości tj. obręb, nr działki, nr KW, powierzchnia, 
- kto jest władającym, 
- wartość gruntu nieruchomości, 
- forma zagospodarowania nieruchomości. 
Dane te przedstawiono z podziałem na poszczególne gminy naszego powiatu. 
Ogółem posiadamy ponad 293 ha gruntów, wartość gruntów 33.713.875,02 zł. 
Przedstawiono wykaz zbytych nieruchomości w 2015 r. oraz wykaz nieruchomości 

nabytych w 2015 r. 
Dochody z tytułu wykonania prawa własności i innych praw majątkowych oraz 

wykonywania posiadania w roku 2015 wyniosły łącznie 302.975,04 w tym ze sprzedaży 
215.942,68 zł. 
Wysoka Rado! 

Zgodnie z art. 270 ustawy o finansach publicznych Zarząd Powiatu jest zobowiązany 
do przekazania Radzie Powiatu sprawozdania finansowego za 2015 rok do 31 maja 2016. 
Zarząd Powiatu w ustawowym terminie tj 6 maja 2016 r. przekazał sprawozdanie finansowe 
tj.: bilans z wykonania budżetu j.s. t., łączny bilans obejmujący dane wynikające z bilansów 
samorządowych jednostek budżetowych, łączny rachunek zysków i strat obejmujący dane 
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wynikające z rachunków zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych oraz łączne 
zestawienie zmian w funduszu obejmujące dane wynikające z zestawień zmian w funduszach 
samorządowych jednostek budżetowych. 

We wprowadzeniu do sprawozdania finansowego przedstawiono przyjęte zasady 
rachunkowości, w tym metody wyceny aktywów i pasywów (a także amortyzacji), pomiaru 
wyniku finansowego oraz sposobu sporządzenia sprawozdania finansowego. 

Bilans z wykonania budżetu  Powiatu Nowosolskiego za rok 2015 zamyka się sumą 
bilansową w wysokości 5.673.395,53 zł. 
Aktywa prezentują się następująco: 

- środki pieniężne wynoszą 5.184.366,76 zł, 
- należności i rozliczenia w wysokości 489.028,77 zł. 
Pasywa prezentują się następująco: 
- zobowiązania długoterminowe w wysokości 200.000 zł (rata), 
- zobowiązania wobec budżetów wynoszą 17. 455,45 zł, 
- pozostałe zobowiązania w wysokości 2.409,31 zł. 

Aktywa netto budżetu wynoszą – 16.624.747,23 zł.  
Inne pasywa w wysokości 2.025.126 zł. 
Łączny bilans jednostek budżetowych Powiatu Nowosolskiego za rok 2015 zamyka się sumą 
bilansową w wysokości 139.925.026,18 zł. 
Aktywa prezentują się następująco: 

- aktywa trwałe wynoszą 131.896.938,95 zł, 
- aktywa obrotowe wynoszą 8.028.087, 23 zł 

Pasywa składają się z:  
- funduszu jednostki o wartości 125.481,580,10 zł, wyniku finansowego netto w 

wysokości 4.903.051,93 zł, 
- funduszy celowych o wartości 1.475.544,08 zł, 
- zobowiązań długoterminowych w kwocie 5.432.593,84 zł, 
- zobowiązań krótkoterminowych w wysokości 5.253.698,51 zł, 
- funduszy specjalnych w wysokości 936.554,89 zł, 
- rozliczeń międzyokresowych przychodów w wysokości 1.345.054,76 zł 

Rachunek zysków i strat wskazuje, że w roku 2015 zrealizowano przychody netto ze 
sprzedaży w wysokości 72.705.119,33 zł. Koszty działalności operacyjnej wyniosły 
66.602.145,85 zł a zrealizowany zysk z działalności podstawowej ukształtował się na 
poziomie 6.102.973,48 zł. Pozostałe przychody operacyjne stanowią inne przychody 
operacyjne w kwocie 592.806,99 zł. Pozostałe koszty operacyjne wyniosły 188.506,39 zł. 
Zysk, po uwzględnieniu działalności operacyjnej wynosi 6.507.274,08 zł. Przychody 
finansowe w wysokości 209.330,33 zł. Koszty działalności finansowej w wysokości 
1.813.552,48 zł. Po uwzględnieniu działalności finansowej zysk Powiatu Nowosolskiego 
wynosi 4.903.051,93 zł 
Zestawienie zmian w funduszu wykazuje następujące zmiany, które miały miejsce w roku 
2015: 
- zwiększenie funduszu w wysokości 135.705.068,70 zł, 
- zmniejszenie funduszu w wysokości 136.858.684,50 zł 
Zysk netto w wysokości 4.903.051,93 zł zostanie przeznaczony na zwiększenie funduszu 
jednostki. 

Szczegółowo poszczególne elementy sprawozdania z wykonania budżetu i sprawozdania 
finansowego zostały przedstawione w przekazanym państwu materiale i omówione na 
posiedzeniach Komisji Rady, ponadto Wysoka Rada do dziś przyjęła informcje i 
sprawozdania za 2015 r z: 
- zadań zrealizowanych przez Powiatowy Zarząd Dróg (inwestycje i remonty), 
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- działań Straży Pożarnej, 
- działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie, 
- realizacji „Programu Współpracy Powiatu Nowosolskiego z organizacjami 
pozarządowymi”, 
- współpracy zagranicznej, 
- realizacji zadań i budżetu Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego, 
- działalności Powiatowego Urzędu Pracy. 

Na posiedzeniach Komisji udzielono odpowiedzi na wszystkie pytania. 
 

Skarbnik odczytała również opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w  Zielonej Górze  
o sprawozdaniu z wykonania budżetu Powiatu za rok 2015. Opinia jest pozytywna. 

Opinia stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu. 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Nowosolskiego radna Iwona Brzozowska 
odczytała opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie sprawozdania Zarządu Powiatu z wykonania 
budżetu Powiatu za rok 2015. Opinia stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy Łucja Wojewódzka 
przedstawiła opinię Komisji. Opinia jest pozytywna. Pozostałe komisje nie opiniowały 
projektu uchwały. 
 
Radny Andrzej Ziarek zgłosił wniosek o 10 minut przerwy.  
Radni nie wnieśli sprzeciwu i Przewodniczący obrad ogłosił 10 minut przerwy. 
 
Po przerwie: godz. 8.50 
 
Dyskusja: 

Radny Andrzej Ziarek zadał następujące pytania: 
1) W sprawozdaniu z wykonania budżetu zapisana jest kwota 55.000 zł.  

na remont Ratusza, czy to jest tylko dokumentacja, czy także na dodatkowe rzeczy 
oraz w jakim zakresie odbywa się remont? 

2)  W zapisach dotyczących wydatków samego Starostwa jest pozycja zakup pomocy 
naukowych, czy to są pomoce naukowe dla pracowników? Ponadto w sprawozdaniu 
jest wykazane, że zadłużenie Powiatu wynosi ok.25. 000.000 zł, ponieważ zaciągnięto 
kolejny kredyt, czy jest jeszcze jakieś zagrożenie dla tych wskaźników czy nie? 

 
Odpowiedzi na drugie pytanie dotyczące pomocy naukowych udzieliła Skarbnik Powiatu 

Ewa Matyla, która poinformowała radnych, iż taki zapis wynikał z klasyfikacji budżetowej 
ponieważ do stycznia 2016r. wszelkie zakupione materiały, typu poradniki, książki w tym 
paragrafie tak były opisywane ale od stycznia 2016r. sytuacja uległa zmianie. 

Jeśli chodzi o wskaźniki przedstawione w części tabelarycznej RIO, to są one zgodne  
z Wieloletnią Prognozą Finansową, w której ujęto kredyt w wysokości 10.000.000 zł. 
uruchamiany w roku 2016 i w roku 2017.  

Te wskaźniki pokazują rzeczywistość. Gdyby teraz chciano wziąć kolejny kredyt to wedle 
posiadanej wiedzy na ten dzień, to powiatu nie stać. Wskaźniki liczy się indywidualnie dla 
każdego samorządu z trzech poprzednich lat według dość skomplikowanego algorytmu i tu 
jest mowa o tym wskaźniku. 

 
Natomiast na pierwsze pytanie odpowiedzi udzielił Starosta Nowosolski Waldemar 

Wrześniak, który poinformował, iż kwota 55.000 zł. dotyczy przygotowania nowej 
dokumentacji na remont Ratusza. W 2015 r. była przygotowywana tylko i wyłącznie 
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dokumentacja. Dokonano wyłonienia nowego projektanta, ponieważ poprzednia 
dokumentacja była wadliwa. Nowy projektant za niższe środki finansowe dokonał 
stosownych poprawek. 

 
Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zamknął dyskusję  

i poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Głosowanie: 
za: 17, 
przeciw:0, 
wstrzymało się: 3. 
 

Rada Powiatu 17 głosami „za” przyjęła uchwałę w sprawie rozpatrzenia  
i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 
Nowosolskiego za 2015r. 
 

Uchwała Nr XXII/113/2016- załącznik nr 5 
 
Ad.5. 

Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie absolutorium dla Zarządu 
Powiatu Nowosolskiego za 2015r wraz z uzasadnieniem. Projekt uchwały stanowi załącznik 
nr 6 do niniejszego protokołu. 

 
Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej radna Iwona Brzozowska odczytała wniosek 

komisji w sprawie absolutorium. Komisja Rewizyjna Rady Powiatu Nowosolskiego 
wnioskuje o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu z wykonania budżetu powiatu za rok 
2015. Wniosek Komisji stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy radna Łucja 

Wojewódzka przedstawiła opinię Komisji. Opinia jest pozytywna. (3 głosy „za”, 0 głosów 
„przeciw” 1 głos „wstrzymujący się”) Pozostałe komisje nie opiniowały projektu uchwały. 

 
Przewodniczący obrad odczytał opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej 

Górze o wniosku Komisji Rewizyjnej. Opinia RIO w sprawie wniosku Komisji Rewizyjnej  
o udzielenie absolutorium dla Zarządu Powiatu za 2015r. jest pozytywna. Opinia stanowi 
załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 
Dyskusja: 
 
Starosta Nowosolski Waldemar Wrześniak – „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
Zarząd Powiatu Nowosolskiego na początku swojej kadencji określił priorytety swojej 
działalności, które zostały zawarte w uchwalonej w marcu 2015 r. przez Radę Powiatu 
Strategii Rozwoju Powiatu Nowosolskiego.  

Strategia ta uchwalona na lata 2015 -2025 określa wizje Powiatu Nowosolskiego, 
który powinien się stać ośrodkiem stwarzającym możliwości wszechstronnego rozwoju 
oświatowego i zawodowego oraz otwarty na inwestorów i turystów.   

Dokument strategii określa misję sprzyjającą stworzeniu warunków dla wysokiej 
jakości życia oraz cele strategiczne i operacyjne zmierzające min. do poprawy jakości 
komunikacyjnej powiatu, rozwoju infrastruktury społecznej, poprawie środowiska 
naturalnego, bezpieczeństwa publicznego, wspierania gospodarki, przedsiębiorczości  
oraz przede wszystkim nowoczesnej edukacji.  
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Oprócz działań Powiatu z zakresu administracji rządowej i ograniczonym wpływie na 
jej finansowanie, biorąc pod uwagę, że dochody Powiatu bez dotacji celowej, bez subwencji 
oświatowej stanowią ok. 30% i opierając się na założeniach strategii w ramach uchwalonego 
budżetu przygotowanego przez poprzedni Zarząd, nasz Zarząd zaczął od diagnozy 
możliwości w zakresie oświaty, w tym szkolnictwa zawodowego, w zakresie zwiększenia 
udziału w inwestycjach drogowych, w zakresie ochrony środowiska, (sprawa bomby 
ekologicznej ), w zakresie bezpieczeństwa (likwidacja budynków Skarbu Państwa byłej 
fabryki nici „Odra”. I wnioski z tej diagnozy były oczywiste, że bez udziału środków 
finansowych  
z zewnątrz realizacja naszych celów w ogromnym zakresie będzie ograniczona a nawet 
niemożliwa. Dlatego stworzyliśmy katalog potencjalnych możliwości finansowania 
zewnętrznego bazujących na Europejskim Funduszu Społecznym, Europejskim Funduszu 
Rozwoju Regionalnego, Regionalnym Programie Operacyjnym, a także na środkach  
z Ministerstwa Sportu czy Turystyki, czy także na Programie Dróg Lokalnych i Programie 
Rozwoju Obszarów Wiejskich.  

Co udało się zrobić w 2015r? Chciałem w tym miejscu podkreślić bardzo ważną rolę 
Wydziału Inwestycji, Funduszy Pomocowych i Promocji z Naczelnikiem p. Katarzyną 
Dzeńdziurą oraz Wydziału Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych z Naczelnikiem  
p Bogumiłą Sadową na czele.  

Po pierwsze, mocno zaangażowalismy się w liderowanie zadaniu „Doskonalenie 
jakości kształcenia zawodowego Województwa Lubuskiego”.  

Dzięki postawie Zarządu i jego determinacji w powiecie, w trybie pozakonkursowym, 
w efekcie końcowym uzyskano szacunkowe wartości dofinansowania z EFZ-u na ponad 
15.000.000 zł. z Europejskiego Funduszu Finansowego ok. 3.000.000 zł., dojdą jeszcze środki 
z dodatkowej puli na CKZ-ty w wysokości ok. 2.500.000 zł.  

Po drugie, inwentaryzacja stanu potrzeb Liceum Ogólnokształcącego  
im. K.K. Baczyńskiego w Nowej Soli doprowadziła Zarząd i później Wysoką Radę poprzez 
uchwalenie w grudniu budżetu na 2016r., do działań zmierzających do sfinansowania 
modernizacji obiektów szkolnych. Z uwagi na termin konkursu rozpoczęto przygotowania do 
realizacji projektu „Zagospodarowanie terenów przy LO w Nowej Soli.” Wykonana 
dokumentacja z rezerwy celowej w wysokości 41.000 zł. pozwoliła na złożenie wniosku  
i uzyskanie dofinansowania w wysokości 900.000 zł. do budowy boiska lekkoatletycznego, 
które będzie nas kosztowało w pierwszym etapie ok. 2.340.000 zł., natomiast drugi etap 
będzie realizowany w miarę możliwości budżetowych. Pod koniec roku zostały rozpoczęte 
roboty budowlane i wydatkowano prawie 345.000 zł. Otwarcie boiska nastąpi w połowie 
września 2016r.  

Oprócz tej inwestycji, w zakresie oświaty, w ubiegłym roku zrealizowaliśmy 
przygotowanie dokumentacji technicznej i inwentaryzacji budynku LO wartość, ok. 37.000 zł. 
pod potrzeby dwóch następnych projektów, tj. „Poprawa jakości kształcenia, poprzez  
modernizację i doposażenie LO w Nowej Soli ( projekt – przygotowanie małej sali związanej 
z prowadzeniem zajęć w zakresie astronomii.)  

Przygotowanie drugiej dokumentacji dotyczyło projektu termomodernizacji budynku 
LO w celu podniesienia efektywności energetycznej z dofinansowaniem 85% RPO.  
Wartość szacunkowa tego projektu jest oceniana na poziomie ok. 4,4 mln zł.  
Ten pierwszy projekt to jest poziom 980.000 zł., zakres wykonanych prac z wkładem 
własnym jest na poziomie 146.000 zł. czyli uzyska się ponad 834.000 zł. Oba wnioski 
złożone zostały już w 2016r.   

Oprócz ww. wydatków przeznaczono również z rezerwy celowej 51.000 zł.  
na przygotowanie koncepcji modernizacji przebudowy obiektów CKZiU „Elektryk”. Wartość 
szacunkowa tego zadania to ponad 8.000.000 zł.  
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W roku 2015 w budynkach ZSP NR 4 dokonano wymiany grzejników, zaworów, rur 
co na wartość ponad 67.000 zł.  oraz 203.000 zł na remont dachu sali gimnastycznej  ZSP  
Nr 2 w budynku Zboru Braci Morawskich (z dofinansowaniem 30.0000 zł. Wojewódzkiego 
Konserwatora Zabytków) 

Nasze przygotowania w zakresie dokumentacji objęły również środki z rezerwy 
ogólnej w wysokości 55.000 zł. na opracowanie dokumentacji projektowej na remont  
i budowę Ratusza. Obecnie trwają prace remontowe, które mają się zakończyć w listopadzie 
2016r.  

W 2015r. rozpoczęliśmy prace nad przygotowaniem się do wniosku aplikacyjnego 
projektu dotyczącego informatyzacji zasobu geodezyjnego i kartograficznego  
z dofinansowaniem 85%. Wniosek został złożony z pełnym  sukcesem, zajęliśmy 3 miejsce 
na liście rankingowej uzyskując z projektu o wartości 1.339.000 zł. z dofinansowaniem około 
1.130.000 zł. 

Wysoka Rado, rok 2015 w zakresie oświaty był rokiem przede wszystkim 
przygotowania koncepcyjnego i projektowego koniecznego do zmian infrastrukturalnych, 
które chcemy realizować po uzyskaniu zgody Rady Powiatu w następnych latach w celu 
poprawy jakości kształcenia w powiecie nowosolskim. 

Wysoka Rado najważniejsza i najwcześniej zrealizowana inwestycja w roku 2015 była 
przygotowana jeszcze w poprzedniej kadencji - przebudowa drogi powiatowej – ulicy 
Chałubińskiego w Nowej Soli wraz z przebudową i budową parkingów przy pętli 
autobusowej i przychodni.  

Z 50% dofinansowaniem z Budżetu Państwa w ramach tzw. „Schetynówki”  
oraz z dofinansowaniem gmin powiatu nowosolskiego w mocno skróconym terminie 
zrealizowaliśmy bardzo ważną drogę dojazdową do naszego szpitala. Wartość całej inwestycji 
wyniosła ponad 2.300.000 zł. 

Szanowni Państwo, zgodnie ze strategią rozwoju oraz polityką Zarządu w zakresie 
zwiększenia udziału w inwestycjach drogowych, w ubiegłym roku przygotowaliśmy 
kilkuletni harmonogram zadań inwestycyjnych, który został przedstawiony Radzie Powiatu. 

Zgodnie z tym planem przygotowaliśmy dokumentację projektowa wraz z wnioskami 
o dofinansowanie na drogi powiatowe w Gminie Bytom Odrzański, w gminach Kożuchów  
i Wiejskiej - Nowa Sól, w ramach Programu Przebudowy Dróg Lokalnych z 50% 
dofinansowaniem z Budżetu Państwa oraz w Gminie Kolsko w ramach PROW z 
dofinansowaniem ponad 63%.  

Dzięki dobrze przygotowanej dokumentacji i wniosków aplikacyjnych w Powiatowym 
Zarządzie Dróg zajęliśmy czołowe miejsce w rankingach obu programów. Łącznie wartość 
wszystkich inwestycji wynosiła ponad 13,5 mln zł.  

Na dzisiaj już wiemy, że po przetargach będzie zdecydowanie mniej. A suma 
dofinansowania łącznie będzie na poziomie ponad 5 mln zł. A długość modernizowanych 
dróg wyniesie ponad 9 km. 

Wysoka Rado, trzecim głównym zadaniem w zakresie ochrony środowiska było 
zapoznanie się Zarządu z problemem tzw. Hałdy – bomby ekologicznej na terenie byłej 
fabryki „Dozament”. Uznaliśmy tę sprawę za najbardziej trudną do rozwiązania z uwagi 
przede wszystkim na możliwości finansowe, uzależnienia prawne i własnościowe. Ubiegły 
rok był poświęcony szukaniem zewnętrznego źródła finansowego, szukaniem rozwiązań 
technicznych i instytucjonalnych.  

Odbyliśmy liczne spotkania z firmami oferującymi usługi w zakresie utylizacji ponad 
40. tyś. ton odpadów. Odbyły się spotkania w Gorzowie z ówczesnym Wojewodą Lubuskim 
oraz zorganizowaliśmy z Wojewodą spotkanie na terenie „Dozametu”. Zainicjowaliśmy 
spotkania w NFOŚiGW, w Ministerstwie Środowiska oraz w WIOŚ, WFOŚ w Zielonej 
Górze. W efekcie końcowym uzyskaliśmy zgodę WFOŚ w Zielonej Górze na dofinansowanie 
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zadania pn. „Likwidacja hałdy odpadów niebezpiecznych w Nowej Soli wpisanej na listę 
bomb ekologicznych – etap I przygotowanie dokumentacji /ekspertyz. Dofinansowanie 
określono na poziomie do 150 tys. zł. ale również maksymalnie  do 50% wartości zadania. 
Wykonanie dokumentacji obejmuje badania fizyko-chemiczne zdeponowanych odpadów  
i gruntu pod hałdą, określenie zagrożenia jakie hałda stanowi dla środowiska. Wykonanie 
analizy możliwych wariantów postępowania z rekomendacją najbardziej racjonalnego 
wariantu oraz wskazanie źródeł finansowania. Jesteśmy na etapie procedowania postępowania 
z bardzo dużym zaangażowaniem pracowników Wydziału Budownictwa i Ochrony 
Środowiska. 

Wysoka Rado, Nasza diagnoza dotycząca zakresu bezpieczeństwa obejmującego teren 
powiatu skoncentrowana została głownie na dwóch dużych nieruchomościach Skarbu 
Państwa, obiektach wielokubaturowych na terenie byłej fabryki nici „Odra”.  

Obiekty są praktycznie niezbywalne z uwagi na ich olbrzymią dewastację  
i wcześniejszą złą polityką syndyka i likwidatora w zakresie podziałów i sprzedaży 
nieruchomości.  

Po analizie wstępnej stanu technicznego w zakresie zagrożenia życia i zdrowia 
obiektów stanowiących własność Skarbu Państwa, po analizie zestawienia kosztów 
poniesionych na utrzymanie nieruchomości, po analizie licząc od 2007r. ponad 2.000.000 zł.  
(podatek od nieruchomości, ekspertyzy, kontrole, zabezpieczenia) Zarząd zgłosił obiekty do 
postępowania administracyjnego przez PINB w Nowej Soli.  

W konsekwencji tych działań jest już wydana uprawomocniona decyzja nakazowa  
rozbiórki łączników pomiędzy budynkami przędzalni lnu i bawełny, 24.06.2016 czyli dzisiaj 
otrzyma klauzulę ostateczności decyzja rozbiórki przędzalni lnu.  

Natomiast decyzje dotyczące rozbiórki budynku przędzalni bawełny oraz kominów  
zostaną wydane z datą 27.06.2006 r. Koszty związane z wyburzeniem poniesie Skarb 
Państwa. Tereny po wyburzonych budynkach mają być przekazane do miasta na cele projektu 
rewitalizacyjnego. Cały proces był prowadzony i koordynowany przez Wydział Gospodarki 
Nieruchomościami. 

Szanowni Państwo, przedstawione przez chwilą działania Zarządu dotyczyły naszych 
strategicznych zamierzeń.  

Oprócz nich skupiliśmy się między innymi również na działaniach mających na celu 
poprawę jakości obsługi naszych mieszkańców - wprowadziliśmy model CAF jako narzędzie 
zarządzania jakością.  

Jest powołany zespół z pełnomocnikiem koordynacyjnym i odpowiedzialnym za 
prawidłowe funkcjonowanie wprowadzonych metod.  

Zostały powołane 4 bezpłatne punkty porad prawnych, 2 w Nowej Soli, po jednym  w 
Kożuchowie i Lubięcinie.  

Uruchomiliśmy całodobowy dyżur telefoniczny interwencji kryzysowej obsługiwany 
przez nowosolskich psychologów.  

Zajęliśmy się poprawą wizerunku powiatu oraz jego promocją.  
Przypomnę o powstaniu logo powiatu, zmianie w celu uatrakcyjnienia naszej strony 

internetowej, która przyniosła efekt w postaci wzrostu wejść ( jest to monitorowane) 
założenie profilu na portalu internetowy Facebook, który ma ilość wyświetleń jest liczona 
nawet w tysiącach.  

Zorganizowaliśmy 2 konferencje  tj. Konwent Starostów  z udziałem przedstawicielem 
Urzędu Marszałkowskiego, palcówek oświatowych, kuratorium w związku z Lubuską Siecią 
Centrów Kształcenia Zawodowego oraz drugą konferencję poświeconą współpracy 
pracodawców powiatu nowosolskiego z zawodowymi szkołami ponadgimnazjlanymi, która 
doprowadziła do powstania zespołu składającego się z przedstawicieli pracodawców, szkół 
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zawodowych, przedstawicieli starostwa oraz doradców zawodowych na poziomie 
gimnazjalnym.  

W zakresie wizerunku mocno weszliśmy w kampanię promocyjną naszych szkół, w 
system stypendialny z bardzo dużym wsparciem nagród rzeczowych.  

Zorganizowaliśmy dodatkowo dzięki zgodzie Rady Powiatu połączenia 
komunikacyjne z miastami Kożuchów i Kolsko. W tym zadaniu należy wyróżnić naczelnika 
wydziału Komunikacji p. Krzysztofa Kołodziejczaka. Myślę, że dzięki takim działaniom 
osiągnęliśmy niezły wynik w naborze w roku szkolnym do naszych placówek oświatowych  
( 7% wzrost do potencjału gimnazjalistów 3 klas w powiecie nowosolskim) 

W podsumowaniu działań w 2015 r. chciałbym na koniec wspomnieć, że 
zorganizowaliśmy spotkanie załogi z okazji Dnia Samorządowca, wycieczkę turystyczną  
do Gdańska i piknik rodzinny, dokonaliśmy zmian w regulaminie organizacyjnym, 
windykacyjnym i zakładowym funduszu świadczeń socjalnych. Przeprowadziliśmy wiele 
kontroli w naszych podległych jednostkach, które były omawiane na jednej z komisji Rady 
Powiatu. 

W maju br. zawiązał się Społeczny Komitet Ufundowania Sztandaru dla Komendy 
Powiatowej Policji w Nowej Soli (uzbieraliśmy około 18.000 zł), dokonaliśmy zmian w 
regulaminie organizacyjnym, windykacyjnym i zakładowym funduszu świadczeń socjalnych 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
Kończąc swoje wystąpienie chciałem podkreślić, że dzięki naszej współpracy tj. 
pracowników starostwa i członków rady powiatu ( bo to dzięki waszym uwagom i ostatecznej 
akceptacji) rozpoczęliśmy proces zmian koniecznych z uwagi na wykorzystanie środków 
finansowych z być może już ostatnią perspektywą finansową, którą trzeba wykorzystać 
optymalnie, racjonalnie i efektywnie. 

Wiemy, że w niektórych sprawach nie zgadzaliśmy się, czasami inaczej 
interpretowaliśmy kwestie sporne (zwłaszcza w zakresie oświaty) ale w większości spraw 
uzyskaliśmy Państwa delegację do sprawnego działania i osiągnięcia dobrego wyniku 
finansowego o czym świadczy sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu 
pozytywnie zaopiniowane przez Komisję Rewizyjną i Regionalną Izbę Obrachunkową. 

Dzięki wspólnym decyzjom otworzyliśmy sobie drogę do pozyskania ponad 30. mln zł 
dofinansowania z możliwością zwiększenia za co bardzo dziękuję Radzie Powiatu 
Nowosolskiego i wszystkim pracownikom Starostwa.  

Dziękuję Pani Skarbnik Ewie Matyla za współpracę i bardzo dobre pilnowanie 
naszych finansów. 

Wysoka Rado jako Przewodniczący Zarządu proszę o udzielnie absolutorium dla 
Zarządu powiatu nowosolskiego za 2015r. Dziękuję”. 

 
Następnie głos w dyskusji zabrał radny Mirosław Olejniczak – „Wysoka Rado, opinia 

Klubu Radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego w sprawie absolutorium dla Zarządu 
Powiatu Nowosolskiego za rok 2015. 

Klub radnych PSL po zapoznaniu się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej  
w Zielonej Górze, a także ze stanowiskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania 
budżetu za 2015r. oraz sprawozdaniem finansowym nie ma wątpliwości, że p. Skarbnik i jej 
służby wykonały „kawał dobrej roboty”. 

Mamy ogromny dylemat, bo jesteśmy świadomi, że absolutorium udziela się  
za wykonanie budżetu i tu nie mamy zastrzeżeń. Ale dzisiaj chcemy też dać wyraz naszej 
dezaprobacie dla działań tego Zarządu. A oto kilka argumentów, które, budzą nasz sprzeciw. 

Po pierwsze. Mamy zastrzeżenia dla polityki kadrowej i płacowej w Starostwie. 
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Przeprowadzona reorganizacja skutkuje, naszym zdaniem, nierównym traktowaniem 
poszczególnych komórek, a przecież wszystkie są jednakowo ważne z punktu widzenia 
funkcjonowania całego powiatu.  

W poprzedniej kadencji świadomie prowadziliśmy politykę zaciskania pasa min.  
na podwyżkach wynagrodzeń zgodnie z „ustawą Rostowskiego” po to, aby po 2015r.  
te podwyżki wprowadzić mając tak dobrą sytuacje finansową, jaką ma obecnie Zarząd.  

Z dokumentacji Komisji Rewizyjnej wynika, że tylko około 10 osób dostało podwyżki 
po około 200-300 zł., a pozostali nie, chociaż na koniec roku oszczędności z tytułu 
wynagrodzeń wyniosły ok. 220.000 zł., co powodowało możliwość podwyżek dla wszystkich 
pracowników przynajmniej o wskaźnik inflacji. Tego jednak nie zrobiono. Oni naprawdę 
wykonują ogromną pracę i zasługują na godne traktowanie zarówno pod względem 
merytorycznym jak i finansowym. 

W maju obchodzimy Święto Samorządu Terytorialnego i szkoda, że Pan Starosta  
w przeciwieństwie do wielu innych włodarzy zapomniał przy tej okazji o swoich 
pracownikach. Nagrody na koniec roku, jakich Pan wybiórczo udzielił nie załatwiają sprawy 
a raczej pogłębiają podziały wśród pracowników.  

Szkoda również, że odstąpił Pan od dobrego zwyczaju aby naczelnicy z 
poszczególnych wydziałów uczestniczyli w sesji. Ich udział powodował, że mogli się 
dokładniej orientować w sprawach, o których mówią radni, którzy są głosem mieszkańców.  

Po drugie, praca Zarządu w składzie spoza Rady w całym roku spowodowała 
zwiększenie kosztów funkcjonowania Rady ok. 20.000 zł. w skali roku. To może nie jest 
kolosalna kwota ale można by ją przeznaczyć na inny cel. Znamienne było to, że w skład 
Zarządu wchodzą osoby, które nie startowały w wyborach do powiatu. Więc pytanie kogo 
reprezentowały. 

Ubolewam, że nie wsłuchujecie się w głosy opozycji, która jest dla Was do przyjęcia 
tylko gdy się z Wami zgadza. Lekceważąc Radnych z największego klubu lekceważycie 
naszych wyborców, którzy stanowią znaczną część społeczeństwa naszego powiatu. 

Po trzecie. Działania Zarządu w sprawach oświatowych są skrajnie 
nieodpowiedzialne. Pod przykrywką reformy chcieliście Państwo rozmontować świetnie 
prosperującą szkołę, po to tylko aby przekazać jej budynki dla innej jednostki samorządu  
o czym świadczyły chociażby wypowiedzi p. Starosty na spotkaniu w ZSP Nr 2.  

Mało tego w 2015 r. przeznaczono na remont dachu w tej placówce ok. 200.000 zł. 
chyba to tylko po to aby przekazać ja w jak najlepszym stanie.  

Wasze działania, które szumnie nazywacie reformą oświaty były źle przygotowane  
i przeprowadzone i dlatego budziły sprzeciw tak wielu środowisk.  

Nakłady jakie ponosimy w związku z Waszymi pomysłami, prawdopodobnie w żaden 
sposób nie przekładają się na wzrost zainteresowania naszymi placówkami oświatowymi 
przez absolwentów gimnazjum. Dokładne dane będziemy mieli po naborze na następny rok 
szkolny.  

Po czwarte. W waszych działaniach, aż razi brak samodzielności Zarządu, brak 
własnej polityki i pomysłów na funkcjonowanie powiatu. Szczególnie jest to widoczne przy 
działaniach związanych z transportem, wspomnianą już oświatą i stwierdzenie, że te działania 
są dobre dla całego powiatu jest nieodpowiedzialne i pokazuje, że nie rozumiecie Państwo 
idei samorządu i odrębności powiatu jako jednostki samorządu terytorialnego. Jak można 
nazwać rozwiązaniem problemu transportu dla całego powiatu rozwiązanie, w którym nie ma 
dwóch gmin. To świadczy również tylko i wyłącznie o niezrozumieniu roli jednostek 
samorządu terytorialnego, a taką jest powiat.  

Reasumując. Gratulujemy p. Skarbnik i jej służbom przygotowania sprawozdania, 
jednak poza tym sprawozdaniem polityka finansowa i merytoryczna Zarządu budzi nasz 
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sprzeciw. Klub nie dyscyplinuje swoich radnych do głosowania i pozostawiamy tutaj wybór 
każdemu z nas. Dziękuję.” 

 
Wobec braku dalszych głosów w dyskusji Przewodniczący obrad zamknął dyskusję i 

poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
 
Głosowanie: 
za: 10, 
przeciw: 0, 
wstrzymało się: 10. 

 
Wobec powyższego Przewodniczący obrad stwierdził, iż Rada Powiatu podejmuje 

uchwałę w sprawie absolutorium bezwzględną większości głosów ustawowego składu rady,  
a tej większości nie było, wobec czego stwierdził, że Rada Powiatu nie podjęła uchwały  
w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu Nowosolskiego za rok 2015. 

Następnie Przewodniczący obrad ogłosił 10 minutowa przerwę do godz. 9.40. 
 
Godz. 9.40 po przerwie. 
 

Wznawiając posiedzenie Przewodniczący obrad odniósł się do przeprowadzonego  
głosowania w sprawie absolutorium. Przypomniał radnym, iż jest taka samorządowa zasada 
oraz zasada wynikająca z przepisów, które mówią, że absolutorium dla Zarządu, Rada udziela 
z wykonania budżetu. I teraz jest taka dziwna sytuacja, że Rada przyjęła uchwałę  
z rozpatrzenia sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2015, natomiast Zarząd 
absolutorium nie otrzymuje.  

Przewodniczący dodał iż, zdaje sobie również sprawę, że do tego wyniku przyczyniła 
się nieobecność na sesji jednego z kolegów radnych z koalicji, który przebywa w szpitalu.  

 
Następnie Przewodniczący obrad udzielił głosu Staroście Nowosolskiemu 

Waldemarowi Wrześniakowi. 
Starosta stwierdził,  iż nie zostało udzielone absolutorium ale mówi się trudno. 

Zarząd nadal funkcjonuje i będzie realizował wcześniej założone zadania. Na zakończenie 
wypowiedzi Starosta przyznał, iż jest trochę zaskoczony zaistniałą sytuacją.   
         Wspólnie z Przewodniczącym obrad i pozostałymi radnymi podziękował Skarbnikowi 
Powiatu p. Ewia Matyla za profesjonalizm  i rzetelność w wykonywanej przez nią pracy. 
 
Ad.6.  

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Powiatu Nowosolskiego  
na rok 2016 (3-R) przedstawiła Skarbnik Powiatu Ewa Matyla.  

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 
protokołu. 

 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy radna Łucja 

Wojewódzka przedstawiła opinię komisji odnośnie projektu uchwały. Opinia Komisji jest 
jednogłośnie pozytywna. Pozostałe komisje nie opiniowały projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili wniosków i zapytań odnośnie projektu uchwały.  
Wobec powyższego Przewodniczący obrad zamknął dyskusję i poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu brało udział 19 radnych i Rada Powiatu jednogłośnie 19 głosami „za” 

przyjęła omawiany projekt uchwały. 
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Uchwała Nr XXII/114/2016 – załącznik nr 10 

Ad.7.  
Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej innej jednostce samorządu 

terytorialnego w roku 2016 przedstawiła Skarbnik Powiatu Ewa Matyla.  
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 

protokołu. 
 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy radna Łucja 

Wojewódzka przedstawiła opinię komisji odnośnie projektu uchwały. Opinia Komisji jest 
jednogłośnie pozytywna. Pozostałe komisje nie opiniowały projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili wniosków i zapytań odnośnie projektu uchwały.  
Wobec powyższego Przewodniczący obrad zamknął dyskusję i poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu brało udział 19 radnych i Rada Powiatu jednogłośnie 19 głosami „za” 

przyjęła omawiany projekt uchwały. 
 

Uchwała Nr XXII/115/2016 – załącznik nr 12 
 
Ad.8. 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego 
Wielospecjalistycznego Szpitala Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w 
Nowej Soli przedstawiła dyrektor szpitala Bożena Osińska. 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu. 

 
Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy radna Łucja 

Wojewódzka przedstawiła opinię komisji odnośnie projektu uchwały. Opinia Komisji jest 
jednogłośnie pozytywna. Pozostałe komisje nie opiniowały projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili wniosków i zapytań odnośnie projektu uchwały.  
Wobec powyższego Przewodniczący obrad zamknął dyskusję i poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu brało udział 19 radnych i Rada Powiatu jednogłośnie 19 głosami „za” 

przyjęła omawiany projekt uchwały. 
 

Uchwała Nr XXII/116/2016 – załącznik nr 14 
 
Ad.9.  

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej, 
nieruchomości zabudowanej oraz udzielenie bonifikaty od ceny przedstawił Naczelnik 
Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Piotr Żuberek Projekt uchwały wraz  
z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy radna Łucja 
Wojewódzka przedstawiła opinię komisji odnośnie projektu uchwały. Opinia Komisji jest 
jednogłośnie pozytywna. Pozostałe komisje nie opiniowały projektu uchwały. 

 
Radni nie zgłosili wniosków i zapytań odnośnie projektu uchwały.  
Wobec powyższego Przewodniczący obrad zamknął dyskusję i poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 
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W głosowaniu brało udział 19 radnych i Rada Powiatu jednogłośnie 19 głosami „za” 
przyjęła omawiany projekt uchwały. 

 
Uchwała Nr XXII/117/2016 – załącznik nr 16 

 
Ad.10.  

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości przedstawił 
Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami Piotr Żuberek 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 
protokołu. 

Przewodnicząca Komisji Gospodarki, Budżetu i Rynku Pracy radna Łucja 
Wojewódzka przedstawiła opinię komisji odnośnie projektu uchwały. Opinia Komisji jest 
jednogłośnie pozytywna. Pozostałe komisje nie opiniowały projektu uchwały. 

 
Radni nie zgłosili wniosków i zapytań odnośnie projektu uchwały.  
Wobec powyższego Przewodniczący obrad zamknął dyskusję i poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 
W głosowaniu brało udział 20 radnych i Rada Powiatu jednogłośnie 20 głosami „za” 

przyjęła omawiany projekt uchwały. 
 

Uchwała Nr XXII/118/2016 – załącznik nr 18 
 
Ad.11. 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Statutu Powiatu Nowosolskiego wraz  
z uzasadnieniem odczytał Przewodniczący obrad Jarosław Suski.  

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 
protokołu. Komisje nie opiniowały projektu uchwały. 

 
Dyskusja: 
Radny Zygmunt Muszyński zwrócił się z zapytaniem czy członkowie, którzy zostaną 

wybrani do Zarządu Powiatu będą członkami etatowymi czy nie, ponieważ nie wynika  
to z projektu uchwały. Do tej pory w poprzednich zarządach było tak, że dwóch członków 
było nieetatowych. 

 
Na zapytanie radnego odpowiedzi udzielił Starosta Waldemar Wrześniak, który 

poinformował, że w tej chwili trwa uzgadnianie zakresów, które są niezbędne do wsparcia 
poprzez zwiększenie reprezentatywności. Decyzja co do tego, czy członkowie będą etatowi 
czy nie, zostanie podjęta w późniejszym terminie. 

 
Radny Grzegorz Zwarycz zwrócił uwagę, „iż na początku kadencji głosowano za 

zmniejszeniem Zarządu i głównym argumentem p. Przewodniczącego za podjęciem tej 
uchwały było oszczędności rzędu 50.000 zł. Teraz po roku czasu widać, że koszty są  
o 20.000 zł. większe. Wobec tego, jakie będą skutki finansowe po zwiększeniu liczby 
członków Zarządu. Poza tym, chciałbym więcej informacji na temat reprezentatywności 
Zarządu, ponieważ uważam, że w obecnym składzie Zarząd doskonale funkcjonuje więc nie 
ma przymusu aby ten Zarząd zwiększać”. 

 
Odpowiedzi radnemu udzielił Starosta, który poinformował iż reprezentatywność członka 
Rady Powiatu w Zarządzie była wywołana przez samych radnych, to były oczekiwania 
radnych, więc ten projekt uchwały jest odpowiedzią Zarządu na propozycje radnych. Jeśli 
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chodzi o powoływanie się na oszczędności to jest to niewłaściwy argument. Przede 
wszystkim były takie uzasadnienia, które decydowały o zmniejszeniu w celu działań w 
składzie, który w zdecydowanie szybszy sposób pozwoliłby na działania ad hoc, na realizację 
pewnych tematów w trybie, w którym 3-osobowy zarząd będzie szybciej działał 
organizacyjne.  

Sytuacja teraz się zmieniła, jest dynamiczna, nie można czekać, co będzie za pół roku i 
za rok tylko trzeba się już przygotowywać się do pewnych działań, których niektórzy radni 
nie biorą pod uwagę.  

Ogromy projekt oświatowy, wymaga zaangażowania pełnego jednego z członków 
Zarządu. Dlatego członkowie zarządu, którzy wejdą do Zarządu przejma cześć obowiązków, 
które teraz wykonuje jeden członek zarządu.  

 
Radny Grzegorz Zwarycz zwrócił uwagę, że mówił o oszczędnościach, które były 

uzasadnieniem do poprzedniego projektu uchwały w sprawie zmniejszenia składu Zarządu  
i o których przeczytał w protokole z pierwszej sesji. Wtedy uzasadnienie przedstawiał radny 
Suski i to nie są słowa radnego Zwarycza. 

Odnośnie reprezentatywności zarządu i wejścia tam radnych, uważa, że w jakiś sposób 
zostało to zaspokojone poprzez powołanie na stanowisko Wicestarosty radnego Przemysława 
Ficnera. I nadal oczekuje poinformowania o skutkach finansowych jakie się pojawią gdy 
będzie dwóch nowych członków Zarządu. 
 

Przewodniczący obrad Jarosław Suski przekazał, iż w tej chwili trudno mówić jakie 
będą skutki finansowe skoro do końca nie ma informacji czy tam będą etatowi członkowie 
czy nie. Jeśli to będą radni to te skutki należy pomniejszyć o diety.  

Zdaniem radnego oszczędności były jednym z argumentów, które podnosił ale celem 
funkcjonowania Zarządu Powiatu nie są oszczędności ale skutek działania, który będzie 
zawsze ważniejszy niż oszczędności. 

 
Radny Józef Giemza podkreślił, że koalicja jest słaba i trudno się przy takiej koalicji 

się pracuje, potrzeba jej wzmocnienia, radny był za powiększeniem koalicji ponieważ powiat 
nowosolski chyba jako jedyny w województwie ma 3-osobowy skład Zarządu, radny będzie 
za poszerzeniem Zarządu o dwie osoby. 

 
Radny Jarosław Pilz wskazał, iż ponad 1,5 roku temu był jedną z osób, które 

głosowały przeciwko zmniejszeniu liczby członków Zarządu i wówczas w obiegu publicznym 
był przedstawiany jako ta osoba, która nie chce korzystnych dla mieszkańców powiatu,  
a wprost hamulcowym.  

W odpowiedzi na pytanie zadane przez radnego Zwarycza odnośnie skutków 
finansowych radny Pilz odczytał wypowiedź Przewodniczącego Rady z I sesji Rady Powiatu 
z dnia 1 grudnia 2014r., w której uzasadnia potrzebę zmniejszenia zarządu cyt. „Projekt 
uchwały przedstawił radny Jarosław Suski. Radny poinformował, że projekt w/w uchwały 
został przygotowany i jest rekomendowany w imieniu koalicji radnych Komitetu Wyborczego 
PiS oraz Komitetu Wyborczego Wyborców Wadim Tyszkiewicz, radnej PO Łucji 
Wojewódzkiej i radnego Powiatowego Ruchu Społecznego Sławomira Drozdka, a 
proponowana zmiana dotycząca ograniczenia liczby członków Zarządu, jest zgodna z ustawą 
o samorządzie powiatowym.  W uzasadnieniu, Radny podkreślił, że ważną kwestią jest roczna 
oszczędność w budżecie powiatu rzędu 50 – 60 tys. zł., ale najważniejszą – dążenie do 
sprawnego, skutecznego i efektywnego zarządzania powiatem. A następnie wypowiedź  
radnego Jacka Milewskiego cyt. „Najważniejsze w ograniczeniu liczby członków Zarządu nie 
jest kwota oszczędności, ale to, aby podejmować szybko i sprawnie decyzje w imieniu 
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mieszkańców i dla mieszkańców” oraz  cyt.„ Mam bardzo dobrą wiadomość dla mieszkańców 
powiatu nowosolskiego miasta i wszystkich gmin powiatu. Idea samorządowego powiatu 
wygrała z partyjnictwem.  Samorządowa koalicja rozsądku w Radzie Powiatu Nowosolskiego 
w składzie: Izabela Bojko, Przemysław Ficner, Grzegorz Zwarycz, KW PIS, Łucja 
Wojewódzka, PO, Słaowmir Drozdek z PRS, Iwona Brzozowska, Andrzej Dela, Romuald 
Fedorczak, Jarosław Intek, Jarosław Suski, Jacek Milewski z KWW Wadim Tyszkiewicz 
wybrała na Starostę Powiatu Nowosolskiego Waldemara Wrześniaka, Łucję Wojewódzką na 
Przewodniczącą Rady Powiatu Nowosolskiego i zmniejszyła liczebność z 5 do 3 osób. Jest to 
wielki sukces samorządu i pierwszy krok ku partnerskiej i zgodnej współpracy powiatu 
miasta i wszystkich gmin. Jestem dumny, że mogłem w tym bezpośrednio uczestniczyć 
dziękuję wszystkim koleżanko i kolegom radnym, jesteście wielcy”. Po przeczytaniu 
wypowiedzi radny Pilz podziękował za uwagę. 

 
Starosta stwierdził, iż przysłuchując się wystąpieniom radnym, że nie może zrozumieć 

tej sytuacji. Najpierw radni chcą rozszerzyć Zarząd do pięcioosobowego. Teraz gdy do tego 
przychodzi wracają radni do historii, która miała miejsce w zupełnie innym czasie. Wówczas 
nie były jeszcze znane kierunki, priorytety, nie był znany zakres na całą kadencję. W tamtym 
zakresie, w tamtym czasie nie było informacji, która jest teraz.  

Najpierw radni składają wniosek potem go torpedują. Rewolucja oświatowa w 
zakresie realizacji programu sieci centrów kształcenia  zawodowego wymusza taką sytuację. 

 
Radny Jarosław Pilz zaznaczył, iż w jego wypowiedzi nie chodziło o to czy jest za czy 

przeciw tylko wskazał że wtedy był za utrzymaniem zarządu w 5 osobowym skaldzie. 
Wówczas został zaliczony do osób które są hamulcowymi a teraz nastąpiły inne 

sytuacje i też będzie za 5 osobowym składem. 
 
Radny Mirosław Olejniczak stwierdził iż rok to nie jest dużo, to nie jest historia. I to 

jaka wtedy była używana argumentacja nie słuchając głosu rozsądku ze strony opozycji o nie 
zmniejszaniu to dzisiaj się do tego wraca. O jakim wniosku jest mowa? O spotkaniu Komisji 
Rewizyjnej gdzie jeden radny wyraża swoją opinie i to jest uważane za wniosek radnych? 
Radny zapytał kto był autorem projektu uchwały, ponieważ projekt uchwały przedstawił 
Przewodniczący obrad pod uzasadnieniem podpisał się Wicestarosta a sporządziła p. Sylwia 
Wojtasik, czy jeszcze ktoś uczestniczył w przygotowaniu tego projektu uchwały? I 
uzasadnienie według radnego jest bardzo lakoniczne. 

 
Radny Andrzej Ziarek również potwierdził, iż przedstawione uzasadnienie jest 

naprawdę bardzo lakoniczne. Nie do przyjęcia dla radnego. Jeśli będą etatowi członkowie to 
skutki finansowe będą ogromne, nawet nie wiadomo czy nie będą to osoby spoza rady. 
Zarząd składa taki projekt i nie wie jaki będzie skład. to nie może tak być.  
Dzisiejsze absolutorium dla radnego też nie jest sytuacją komfortową ale często były sygnały, iż 
zarząd idzie nie w dobrym kierunku. W związku z tym, iż radny nie wie czy będą członkowie 
etatowi czy nieetatowi, a to jest kluczowa decyzja składa wniosek o zdjęcie z porządku obrad 
tego projektu uchwały. 
 
 Przewodniczący obrad poddał wniosek  radnego pod głosowanie. 
Głosowanie:  
za: 6, 
przeciw: 11, 
wstrzymało się: 2. 

Wniosek radnego nie został przyjęty. 
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Radny Jarosław Intek zgłosił wniosek formalny o zamknięcie dyskusji. 
 

Przewodniczący obrad poddał wniosek  radnego pod głosowanie. 
 

Głosowanie: 
za: 11, 
przeciw: 2, 
wstrzymało się: 7. 

Rada przyjęła wniosek radnego i Przewodniczący obrad zamknął dyskusję i poddał 
projekt uchwały pod głosowanie  

W głosowaniu brało udział 20 radnych i Rada Powiatu 15 głosami „za”, przy 3 
głosach „przeciw” i przy 2 głosach „wstrzymujących się” podjęła ww. uchwałę. 
 
 Uchwała Nr XXII/119/2016 – załącznik nr 20 

Ad.12.  
Informację o działalności Pełnomocnika Starosty ds. współpracy i kontaktów  

z przedsiębiorcami przedstawiła  Violetta Cichomska – Capińska – pełnomocnik Starosty ds. 
współpracy i kontaktów z przedsiębiorcami.  

Informacja stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
 
Ad.13. 

Radni nie zgłosili uwag i zapytań odnośnie przedstawionego sprawozdania  
z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym.  

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 22 do niniejszego sprawozdania. 
 
Ad.14. 

Radni nie zgłosili interpelacji, zapytań i wniosków. 
 
Ad.15. 

Przewodniczący obrad przeprosił radną Zenobię Kubicką za nieudzielenie głosu  
na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 21 czerwca 2016r. 
 

Starosta Waldemar Wrześniak podziękował za pracę w Zarządzie Wicewojewodzie 
Robertowi Paluchowi, byłemu Wicestaroście Nowosolskiemu. 
 

Członek Zarządu Andrzej Ogrodnik poinformował radnych o posiedzeniu Rady 
Społecznej szpitala na której omawiano konflikt miedzy dyrektorem szpitala a grupa 
ratowników medycznych. 
 

Przewodniczący obrad odczytał pismo skierowane radnych od Prezesa Fundacji  
„Na Nowo” o wsparcie organizacji poradnictwa z zakresu zdrowia psychicznego na terenie 
powiatu.  

Pismo stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 
 
Ad.16. 

Wobec wyczerpania porządku obrad o godz. 10.30 Przewodniczący obrad zamknął 
XXII sesję Rady Powiatu Nowosolskiego 

       Przewodniczący Rady Powiatu 
        /-/Jarosław Suski 

Sporządziła: I. Flasińska 
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